
Ministerie voor Natuur en Stikstof
Den Haag

                    Zwolle, 2 juni 2022

Geachte heer/mevrouw.
Via uw website heb ik kennis genomen van uw internet consultatie over de veronderstelling:
“Omdat voor de haas en het konijn de staat van instandhouding in het geding is …. ect. ect”
Bij deze wil ik reageren op deze veronderstelling.

Bovenstaande conclusie:  - in het geding is – wordt getrokken nadat externe personen twee tellingen
t.w. één uit 1950 en één uit 2020 naast elkaar gelegd hebben.
Mijn leeftijd is thans 70 jaar, dus in 1950 moest ik nog geboren worden!
Ik vraag mij dan ook af of er in 1950 al wel een degelijk netwerk bestond om een dergelijke telling 
landelijk uit te voeren. Ik weet haast wel zeker van niet, ook niet d.m.v. de vrijwilligers van Sovon.
(het zal toch niet zo zijn dat men in 1950 gebruik gemaakt heeft van een referentie tel-veld wat 
vervolgens dan voor de oppervlakte en het aantal hazen is omgeslagen naar geheel Nederland)
Als redelijke onderbouwing zouden toch minimaal de landelijke telgegevens uit 1950 ter controle 
overlegd moeten worden.

Als we de landkaarten van 1950 en die van 2020 naast elkaar leggen dan zien we twee totaal verschillend 
ingedeelde vormen van het Koninkrijk der Nederlanden.
De na 1950 aangelegde woongebieden en industrie terreinen zijn enorme oppervlaktes geworden 
waardoor het leefgebied van het haas sterk is afgenomen. Nieuwbouw gebieden zoals de Bijlmer- en 
Leidse Rijn ect. etc. waar vroeger tientallen boerderijen stonden waren er toen nog niet.
Desondanks weet het haas zich in de overige gebieden op het platteland nog steeds prima te handhaven.
Zelf heb ik het genoegen om te mogen wonen op het prachtige platteland nabij Zwolle waarbij ik, als het 
gras kort is, in het begin van de avond tussen de 10 en 15 hazen zie lopen. Dit is al jarenlang zo.
Afgelopen september ’21, na een dag met veel regen werd het aan het begin van de avond droog en 
telde ik in hetzelfde gebied ruim 35 hazen. Hazen tellen is geen sinecure je moet er naast een goede 
verrekijker ook oog en gevoel voor hebben. En dus á passant niet even door een vrijwilliger laten tellen.
Over de stand van de konijnen: deze stand fluctueert door ziektes e.d. al jaren. Steeds weer blijkt daarna 
de konijnen stand zich bijzonder snel te herstellen. Niet voor niets de spreuk: ze fokken als konijnen!

Conclusie:

- Een telling van 1950 vergelijken met een telling van 2020 is appels met peren vergelijken.
Het Ministerie voor Natuur en Stikstof kan m.i. hier toch geen beleid op maken.

- De stelling dat: van het haas en het konijn de staat van instandhouding in het geding is ect. etc.
is onhoudbaar. Duidelijker gezegd; het is gewoon niet waar en gebaseerd op onjuiste gegevens.

Mijn verzoek aan uw Ministerie is dan ook om de voorgestelde maatregelen niet door te voeren, en 
voor de nieuwe Omgevingswet de situatie te handhaven zoals deze thans is.


